
 

Protokół  

ze spotkania Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Podanin 

w dniu 19.11.2024 r. 

 

W spotkaniu uczestniczyli: 

1. Pracownicy Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Pile: 

 

• Jacek Zwierzyński – Zastępca Dyrektora ds. Gospodarki Leśnej 

• Ryszard Wojciechowski – Naczelnik Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi 

i Geomatyki, koordynator prac Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie 

Podanin 

• Mariusz Tylicki – Specjalista SL ds. ochrony przyrody,  

 

2. Pracownicy Nadleśnictwa Podanin: 

 

• Jacek Kulpiński – Nadleśniczy 

• Tomasz Pierzkała– Zastępca Nadleśniczego 

• Przemysław Tarkowski – Zastępca Nadleśniczego’ 

• Paweł Partyka – inżynier nadzoru 

• Barbara Thomas-Trybus – St. specjalista SL ds. zagospodarowania lasu 

• Michał Nawrot – inżynier nadzoru 

• Marzena Kryza – St. specjalista SL ds. zagospodarowania lasu 

 

3. Przedstawiciele różnych grup interesariuszy: 

 

• Ewa Kubiś – Gmina Chodzież 

• Lucyna Ewert – Gmina Chodzież 

• Piotr Kozierowski – mieszkaniec Chodzieży  

• Stanisław Cieślik – przedsiębiorca i myśliwy koła łowieckiego Ostoja Chodzież 

• Dariusz Łyduch – Zakład Usług Leśnych 

• Marcin Kita – Stowarzyszenie Chodzieżak Pro-Hobby 

• Przemysław Lasota – Chodzieskie Stowarzyszenie Patriotyczne 

• Tomasz Jabłoński – Stowarzyszenie Chyba MTB Szamocin 

• Dariusz Sałata – Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Chodzieskiej 

• Tomasz Hemerling – przedsiębiorca Europol Meble Polska 

• Krzysztof Górny – Regionalny Związek Pszczelarzy Wielkopolski Północnej 

• Aleksy Zalwert – przedsiębiorca emerytowany Geodeta, mieszkaniec 

Chodzieży 

• Jerzy Tarkowski – Stowarzyszenie Bezpieczny Powiat Chodzieski  

• Zenon Jasiński – Koło Łowieckie Daniel nr 29 w Podaninie. 

Lista obecności w załączeniu. 



I część spotkania  

Nadleśnictwo 

1. Nadleśniczy Nadleśnictwa Podanin Pan Jacek Kulpiński otworzył pierwsze 

spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Podanin o charakterze 

informacyjno – organizacyjnym i powitał uczestników. 

RDLP w Pile 

1. Zastępca Dyrektora ds. Gospodarki Leśnej Pan Jacek Zwierzyński przywitał 

wszystkie przybyłe osoby na spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy. Omówił 

zadania i potrzeby społeczne, jakie będą realizowane w ramach spotkań 

Zespołu. Poprosił wszystkich zaproszonych gości o krótką prezentację swojej 

osoby. 

2. Naczelnik Wydziału Zarządzania Zasobami Leśnymi i Geomatyki w formie 

prezentacji przedstawił zasady oraz regulamin spotkań Zespołu Lokalnej 

Współpracy. Przybliżył również zagadnienia związane z prowadzoną przez 

Lasy Państwowe gospodarką leśną oraz ochroną przyrody w pilskich lasach. 

Nadleśnictwo 

1. Nadleśniczy w formie prezentacji przedstawił krótką charakterystykę 

Nadleśnictwa Podanin. Opowiedział o swoich obserwacjach dotyczących 

wzrostu zainteresowania rekreacyjnego lokalnych społeczności. Podkreślił, że 

od wielu lat dba o wychodzenie naprzeciw potrzebom lokalnych społeczności. 

Nadleśnictwo otwarte jest na współprace z różnymi organizacjami społecznymi 

wspomagając lokalne inicjatywy. Nadleśniczy przedstawił propozycje obszarów 

lasów o zwiększonej funkcji społecznej w następujących lokalizacjach: 

Laskowo, Budzyń, Rataje, Jezioro Strzeleckie i Gontyniec. Są to miejsca 

związane z intensywnie rozwijającą się zabudową, gdzie las stanowi codzienny 

krajobraz mieszkańców oraz będące celem wędrówek, imprez sportowych, 

wydarzeń kulturalnych i codziennych spacerów. Nadleśniczy szczegółowo 

opowiedział o charakterystyce proponowanych lasów o zwiększonej funkcji 

społecznej. Zwrócił uwagę na zaplanowane zagospodarowanie związane  

z pozyskaniem drewna oraz utrzymaniem bezpieczeństwa i stanu zdrowotnego 

tych lasów. Nadleśniczy podkreślił odczuwalną wysoką akceptację społeczną 

dla działań leśników na terenie nadleśnictwa.  

RDLP w Pile 

Dyrektor podsumował wystąpienie Pana Nadleśniczego. Opowiedział  

o konsekwencjach spowolnienia procesu dynamicznych zmian krajobrazu leśnego 

w proponowanych obszarach. Zachęcił uczestników spotkania do aktywnej 

dyskusji.  

II część spotkania (dyskusja) 

Dyskusja rozpoczęła się wprowadzeniem dokonanym przez Koordynatora.  

W jej trakcie uczestnicy reprezentujący różne grupy interesariuszy zgłaszali swoje 

uwagi i propozycje, które zostały przedstawione poniżej: 



 

    Przemysław Lasota -  docenił trafne wytypowanie obszarów. Zasugerował 

rozważenie uwzględnienia terenu tzw. Papierni w planach projektowanych lasów  

o zwiększonej funkcji społecznej. 

    Marcin Kita - wyraził opinię, że tzw. Papiernia nie jest dobrym wyborem,  

co merytorycznie uzasadnił. Zaproponował współpracę z ekspertami mykologii, 

szczególnie w obszarze edukacji powszechnej, wskazując na bogactwo regionalne 

królestwa grzybów. Podkreślił znaczenie edukacji dotyczącej zbierania grzybów, 

łowiectwa, współpracy i dbałości o porządek w lesie. 

    Krzysztof Górny - podsumował dotychczasową, bardzo dobrą współpracę  

z Nadleśnictwem Podanin. Przedstawił informacje o ulach figuralnych znajdujących 

się na terenie Gontyńca. Zaproponował wymianę informacji z zakresu lokalizacji 

pasiek poprzez aplikację. Zaapelował o ochronę robinii akacjowej jako rośliny 

miododajnej oraz o uwzględnienie znaczenia lipy drobnolistnej, w tym istniejących 

alei. Wskazał na potencjał arboretum przy siedzibie Nadleśnictwa Podanin wraz 

znajdującymi się na jego terenie ulami. Zadeklarował zaproszenie prezesów 

regionalnych kół pszczelarzy na kolejne spotkania ZLW. Wnioskował o wsparcie  

w wyznaczeniu terenów pod zadrzewienia dla drzew miododajnych. Zaznaczył,  

że współpraca różnych grup społecznych tak długo ma sens jak długo znajduje się 

miejsce na dialog.  

Jacek Zwierzyński – zaznaczył, że robinia akacjowa jest gatunkiem obcym. Wyraził 

pełne poparcie dla inicjatywy sadzenia lip. 

Tomasz Jabłoński - podkreślił walory rekreacyjne obszaru okolic Szamocina, 

sugerując rozwój tam infrastruktury rowerowej. 

Tomasz Hemmerling - zadał pytanie o możliwość nadania rangi obszarów lasów  

o zwiększonej funkcji społecznej w okolicach Studzienca?  

Jacek Kulpiński – odpowiedział, że byłoby to trudne do uzyskania ze względu  

na duży udział lasów własności prywatnej w zaproponowanej lokalizacji.  

Zenon Jasiński - zauważył, że rzeczywisty obszar oddziaływania terenów 

pełniących funkcje społeczne jest dużo większy co związane jest bezpośrednio  

z jedną z funkcji społecznych lasu jakim jest łowiectwo. Podkreślił, że po raz 

pierwszy myśliwi mają sposobność do wyrażenia swojego stanowiska, ponieważ 

dotychczas grupa ta była jedynie informowana o podejmowanych decyzjach. 

Zwrócił uwagę na to, że myśliwi są jedyną grupą społeczną ponoszącą koszty 

korzystania z lasu poprzez uiszczanie tenuty za dzierżawę obwodów łowieckich. 

Aleksy Zalwert - zwrócił uwagę na konieczność ochrony otulin miast i terenów 

zabudowanych przed wycinaniem starych drzewostanów jednocześnie wykazując 

zrozumienia dla prowadzenia gospodarki leśnej.  

Dariusz Sałata - wskazał, że w przyszłości dynamika procesów związanych  

z funkcjami turystycznymi lasów będzie tak duża, że tereny te z czasem zmienią 

funkcję na typowo turystyczną i stanie się to w sposób naturalny. Wskazał,  



że obszary o zwiększonej funkcji społecznej będą powodować wzrost natężenia 

rekreacyjnego wykorzystania tych terenów. Dlatego uważa, że przy wyznaczaniu 

tych obszarów należy uważać aby nie udostępniać terenów cennych przyrodniczo. 

Jako przykład podał obszar tzw. Papierni.  

Na zakończenie spotkania Pan Dyrektor podkreślił, że członkowie Zespołu 

Lokalnej Współpracy są ambasadorami leśników w lokalnych społecznościach. 

Podczas dyskusji uczestnicy zgłosili wiele konstruktywnych uwag i propozycji. 

Podkreślono potrzebę współpracy pomiędzy różnymi grupami interesariuszy oraz 

zwrócono uwagę na zachowanie równowagi między funkcjami społecznymi, 

przyrodniczymi i gospodarczymi lasów.  

 

Wnioski i  ustalenia: 

1. Wszystkie materiały ze spotkania oraz nadsyłane przez członków Zespołu 

propozycje będą udostępniane drogą elektroniczną. 

2. Propozycje tematów do omówienia na kolejnych spotkaniach można nadsyłać 

pocztą elektroniczną na adres: zlw.podanin@pila.lasy.gov.pl 

3. Kolejne spotkanie Zespołu Lokalnej Współpracy w Nadleśnictwie Podanin 

odbędzie się w terenie i poinformujemy o nim wszystkich z odpowiednim 

wyprzedzeniem. Uczestnicy spotkania zlustrują proponowane lokalizacje lasów 

o zwiększonej funkcji społecznej. 

 

 

Sporządzili: 

Barbara Thomas-Trybus  

Mariusz Tylicki 
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